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Abstract
The Peste des Petits Ruminants (PPR) is a highly contagious viral disease primarily affecting sheep and goats, and it can also affect other species such as cattle. Caused by a Morbillivirus from the Paramyxoviridae family, it is characterized by fever, nasal and ocular discharge, oral lesions, severe diarrhea, and often fatal pneumonia. PPR can be considered a 'stomato-pneumo-enteritis' syndrome. The disease has a high mortality rate, especially among young animals, and spreads rapidly through direct contact between animals. PPR is categorized into four lineages, with lineage IV spreading to several endemic countries/regions such as Algeria. Control measures for PPR include vaccination; Algeria uses the Nigeria 75/1 vaccine, isolation of infected cases, and control of animal movements. The Global Control and Eradication Strategy for Peste des Petits Ruminants (PPR-GCES) aims to eradicate PPR worldwide by 2030.
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Résumé
La peste des petits ruminants (PPR) est une maladie virale hautement contagieuse affectant principalement les ovins et les caprins et elle peut toucher d'autres espèces comme les bovins. Provoquée par un Morbillivirus de la famille des Paramyxoviridae, elle se manifeste par de la fièvre, des écoulements nasaux et oculaire, des lésions buccales, une diarrhée sévère et une pneumonie, souvent fatale. La PPR peut être considérée comme un syndrome "stomato-pneumoentérite". La maladie a un taux de mortalité élevé, en particulier chez les jeunes animaux. Et elle se transmet rapidement par contact direct entre animaux. Cette maladie se divise en quatre lignées, la lignée IV s’est propagée dans plusieurs pays/région endémiques, tels que l'Algérie. Pour contrôler la PPR, on utilise la vaccination, l’Algérie utilise le vaccin Nigeria 75/1, l'isolement des cas infectés et le contrôle des mouvements d'animaux. La Stratégie mondiale de contrôle et d'éradication de la peste des petits ruminants (PPR-GCES) vise à éradiquer la PPR à l'échelle mondiale d'ici 2030
